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III SASTANAK PROšIRENOG PREDSEDNIŠTVA SGIG-a
JUGOSLAVIJE

III Sastanak Predsedništva SGIG-a
Jugoslavije održan je 13. i 14. marta
u Zagrebu u prostorijama Saveza
ITH-e u Berislavićevoj ulici 6. Sa
stanku su prisustvovali članovi pred
sedništva:

Blagojević Vasilije, Stefanović Mi
lutin, Numinagić Abdulah, dipl. inž.
Jovanović Prvcslav dipl. inž., Mijin
Milorad, Buder Ivan, dipl. lnž., Vra
nješ Miloš, Dašić Miloš dipl. inz.,
Rudl prof. Franjo, dipl. inž., Lazarov
prof. D!me, dipl. inž. Begovič Vojin,
Činklov1ć Dr. ing. Nikola, Trinki Da
vid, Zivkov.ić prof Ilija dipl. inž., Sti
jačić Slavk.o dipl. inž., Janković prof.
Mato dipl. dnž .. Kazija Ivan, Mirčevskj
Ivan dipl. inž. i Dervišić Muharned,

Odsutni: Ukropina Radoslav dipl.
mz., Sekulić Dragoljub, Bratković
Franc dipl. Inž. Gostić Emil dipl. inž.,
Petkov,ić Veljko dipl. inž. svi službe
no sprečeni ili bolesni.

Kao gosti sastanku su prisustvo-
vali: Car Drago dipl. inž. i Grgac
Stjepan dipl. Inž.

DNEVNI RED:
1. Izveštai o radu sekretarijata

SGIGJ između 17. III 1963. g. i
13. Ili 1964. g.;

2. Izveštaj o radu predsedništva
republičkih saveza GIG između
17. III 1963 . g_ i 13. III 1964. g.;

3. Osnivanje Sekcije za kartogra
fiju Saveza geodetskih inženje
ra i geomctara Jugoslavije -
Usvajanje poslovnika i izbor Od
bora sekcije;

4:( Razmatranje materijala »Plani
rania geodetskih radova u dru
štvenim perspektivn'im d godiš-

njim planovima privrednog raz
voja naše zemlje«, kojim se ob
razlaže potreba uključivanja ge
odetskih radova u dugoročne i
krakoročne društvene planove
privrednog razvoja SFRJ i pred
laže način planiranja i finansi
ranja geodetskih radova za pe
riod 1964. do 1970. godine;

5. Organizovanje stručnih saveto
vanja:
a) Produktivnost u geodetskoj

• struci; i
b)I Geodetski radovi u ve►.ai IS)a,

obnovom i izgradnjom Skop
ja;

6. Međunarodne veze;
7. Završni račun Saveza GIGJ za

1963. godinu i izveštaj Nadzor
nog odbora;

8l Budžet pršhoda o rashoda Sa~
veza GIGJ za 1964. g.;

9. Izgradnja Doma SITJ u Be
ogradu;

10. Razno.

Prof. Janković stavio je primedbu
na predloženi dnevni red, jer u nje
mu nije stavljena tačka: čitanje i
usvajanje zapisnika sa prošlog sa
stanka. Primedba je prihvaćena.

Za sve tačke dnevnog reda člano
vima Predsedništva su unapred do
stavljeni štampani izveštaji (sem za t.
2, koji su podneti na samom sastan
ku).

U prvoj tački, izveštaj o· radu se
kretarijata podneo /je predsednik,
drug Blagojević, U njemu je korista
tovano da je sekretarijat radio na
ostvarenju svih zaključaka III Kon
gresa i prethodnih sastanaka Pred-
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sedništva. Osnovna pitanja, kojima je
posvećena izvesna pažnja su:

.a) Uključivanje geodets.kih radova u
dugoročne i kratkoročne društvene
planove privrednog razvoja naše zem
lje, a posebno u sedmogodišnji plan
čija razrada je u toku. U izveštaju je
istaknuto da se o ovome naišlo na pu
no razurnevanje kod svih nadležnih
organa kako pri SIV, tako i u repu
blikama. To će svakako omogućiti da
se pravilnije i osnovanije rešavaju
mnogi drugi problemi geodetske stru
ke kao: kvalitet, jednoobraznost, eko
nomičnost geodetskh radova, kao i
kadrovska pitanja.

b) Način financiranja geodetskih ra
dova. Napravljen je predlog da u fi
nanciranju učestvuju uglavnom dru
štveno političke zajednice od fedara
cije do opštinc (po predlogu - fede
racija: republika: opština 30:20:50).
Pošto se proizvodi geodetske službe
amortiziraju u toku dugog niza godi
na i predstavljaju opštenacionalnu
potrebu, predlog je napravljen po go
dinama 1964-1970 i bazira se na sa
dašnjim prosečni.m izdacima za geo
detske radove. Kod izrade predloga
naišlo se na puno razumevanje nad
ležnih organa. Međutim ovo je za sada
samo predlog.

c\ Donošenje zakona o geodetskoj
službi predstoji, možda u bližoj bu
dućnosti.

d) SGIGJ se zalaže da organizacija
geodetske službe treba da se prhlagodi
opštirn kretanjima naše zajednice i da
bude jedinstvena u celoj zemlji, upra
vo da u svim društveno-polrtičktm
zajednicama geodetska služba bude
zaseban organ, a ne u sastavu nekog
drugog organa uprave.

e) Osnovni geodetski radovi (trian
gulacija I reda, geodetska astronomi
ja, gravimetrija i nivelman visoke
tačnostij su na putu da se rešavaju
integralmjs, i efikasnije. Formirana 'je
komisija između glavnih nosioca ovih
radova SGU i VGJ. sa zadatkom da
izvrši »inventarizaciju; izvršenih ra
dova, potreba i problema da b'smo
dobili jednu dobru savremenu geodet
sku osnovu naivišea reda. Dal ia obr:i
da podataka i razrada metoda biće
poverena šir-o] komisiji najpozvanij ih
geodetskh stručnjaka.

f) Naučno-istraživački rad u geodet
skoj struci treba intenzivirati, koordi-

nirati i usmeriti kako na fundemen
talna istraživanja, tako i na probleme
~rnji proističu iz rada prakse. Pri to
me se znatna sredstva mogu dobiti i
od Fonda za naučno istraživački rad.

g) Rad komisija Saveza do sada nije
naišao na podršku republičkih saveza.
Ipak nije izostala njihova aktivnost.

Komisija za produktivnost rada pri
prema savetovanje o produktivnosti,
za koje su razrađene teze i u pripremi
je osnovni referat.

Komisija za kadrove i školstvo ra
dila je na pitanjima: Stanje geodetskih
kadrova i prrhvatanje od školovanih
geodetskih kadrova u javnoj upravi i
privredi.

Komisija za naučno-Istražlvački rad
priprema savetovarijo na temu »za
daci i uloga geodetske struke u vezi
sa obnovom i izgradnjom Skopja«, na
kojem treba kornpleksno da se sagle
daju dugoročni zadaci geodetske .stru
ke na ovom mestu.

Komisija za štampu radila je: na
oformljenju i učvršćenju republičkih
komisija; na oformljenju republičkih
dopisnišva za Geodetski list; prošire
nju pretplate i obezbeđenju redovito
sti izlaženja; na problemu izlaženja
Geodetskog godišnjaka, koji još ostaje
nerasprodat, što svake godine dovodi
u pitanje njegovo izlaženje, iako je
sadržajno oformljen i prihvaćen od
većine stručnjaka; na popularizaciji
geodetske struke u kom cilju je već
uspostavljena saradnja sa RJI'V Beo
grad, a nastoji se uspostaviti i sa dru
gim centrima.

Posle diskusije u kojoj je predlo
ženo:
- da se ovakvi materijall kao Plan,

Zakon itd. dostavljaju republičkim
organizacijama na blagovremeno raz
matranje;
- da se komisija za osnovne radove

obavezno proširi uključivanjem u njen
rad niza drugih kompetentnih struč
njaka;

- da se počne sa izdavanjem pot
punije stručne bibliografske doku
mentaci ie, radi čega bi trebalo anga
žovati širi krug stručnjaka ,i koja bi
se publikovala kao separat već posto
jećih publikacija;
- da se pretplata za Geodetski list

poveže sa članarinom, s tim da se u-
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kine »Bilten« koji se izdavao u Beo
gradu;

Nakon objašnjenja koje su dali čla
novi Sekretarijata, Izveštaj je prthva
ćen., pa je preporučeno da Sekretarijat
produži rad na ovim pitanjima uzi
majuć] u obzir yrednje predloge; da
zajedno sa predstavnicima Geodetskog
lista, Geodetskog godišnjaka i komisi
jom za štampu do kraja aprjla održi
sastanak na kome treba da se razmo
tri pitanje izlaženja i rasturanja pu
blikacija.

Predsedn.ici republičkih saveza ili nji
hovi zamenici podneli su izveštaje iz
koj 'h se vidi da su republički savezi
pokazali stanovitu aktivnost, ali da im
je veza sa terenom oslabila posle iz
mene organizaciska strukture Saveza.
Solidna evidencija o članstvu postoji
uglavnom u većim centrima. Savezi
su vrlo slabog finansiskog stanja, pa
nemaju mogućnosti da bar na skup
štine podružnica pošalju po nekog
člana sekretarijata da bi pomogao u
organlzacijzt rada podružnice. Blagaj
nicima je nepoznat kiljuč za raspodelu
prihoda od članarine. Savez Hrvatske
.ie pokrenuo korisnu incijativu za po
krefanio rada saveza među đacima
Geodet. škole i studentima Geodetskog
fakulteta, te da se osnuio poslovno
udruženje za geodetske radove. Na
kraju je zaključena:
- da se pojača rad na terenu pri

kupljanjem drugova u Savez ,i njiho
vim aktiviranjem;
- posebno da se aktiviraju komi

sije i ojača veza između komisija
SGIGJ i republičkih saveza;
- da se nađe najpovoljniji način,

ili oform] telo za zajedničko istupanje
geodetskih preduzeća na tržištu u ze
mlji i inostranstvu;
- da se obezbedi bolja evidencija

članstva;
- da se savezi jače angažuju na

školama i fakultetima.

3. - Usvojen je poslovnik Sekcije
za kartografiju SGIGJ.

Sedište Sekcije za prvo vreme biće
u Beogradu. Docriija može da pređe u
sedište najaktivnije • (republičke sek-t
cije.

U Odbor sekcije izabrani su:
I. - Ivan Krajciger sa Fakulteta

Zagreb,

2. - Božić Dragomir dipl. inž.
3, - Prof. Dr. Miodrag Jovanović

dipl. inž. i
4. - Arsić Radomir dipl. inž.

I
4. - Pošto je predsednik istakao da

je predloženi materijal o Planiranju
geodetskih radova stavljen na dnevni
red ne s ciljem da se o njemu detalj
no raspravlja, nego više da se vidi da
se radi na ostvarenju zaključaka III
kongresa, kao i da je ovo samo nacrt
i predlog, a da će nadležni organi pla
niranja i financiranja dati definitivan
oblik, prešlo se na diskusiju.

O ovom pitanju razvila se živa dis
kusija u kojoj su učestvovali drugovi
Stefanović, Zivković, Janković, Buder
i Grgac i stavljeno je niz primedbi na
nacrt »Planiranja«.

Opšta primedba je bjla, da je po
hvalna inicijativa za planiranje geo
detskih radova u sedmogodišnjem pla
nu, da je u principu Savez treba po
držati, jer odražava opšte težnje naših
stručnjaka izražene na brojnim struč
nim i društvenim skupovima .

Nekoliko diskutanata istaklo je iz
vesne nejasnoće u nadležnosti za iz
vođenje geodetskih radova, koji se u
nacrtu predviđaju. U nacrtu se navodi
da ingerencija za sve geodetske ra
dove počarn od osnovnih radova pa do
kartografskih originala i reprodukcije
spada Saveznoj Geodetskoj Upravi.
Republičkim Upravama ostavljena je
u nadležnost izrada katastarskih ope
rata. Na taj bi način izgledalo da su
one svedene na rang katastarskih
uprava, što do sada nije bio slučaj,
jer su u nadležnost republičkih upra
va spadali geodetski radovi na novom
premjeru počarn od triangulacije i
nivelmana nižih redova pa do izrade
planova. Diskutanti su ukazali upravo
na nejasnoću o kakovoj se ingerenciji
radi.

što se tiče osnovnih radova - tri
angulacije I reda i NVT - u smislu
izvršenja radova skoncentrisani su u
VGJ i SGU. Za obradu tih materijala
trebalo bi formirati šire konsultattvno
telo i Savez treba da pomogne da se
takvo oformi. Sadašnja kom ·siia za
osnovne radove je dobar korak napred
u tom smislu. Nadalje je primečeno:

- da nije predviđeno oprema škola
instrumentarijom, koje u tom pogledu
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stoje loše a imaju znacajnu ulogu u
izvršenju predmetnih planova;
- da nije vođeno računa o moder

nizacij i - mehanizaciji i automatiza
ciji radova;
- da prs no što se konkretno od

luči šta i u kakvoj razmeri snimati,
treba dobro ispitati postojeći karto
grafs ki materijal u tom smislu - da
li bi možda on mogao da posluži za
nameravane svrhe;
- da se planiraju samo radovi na

premeru, a trebalo bi planirati i ostale
radove struke, koji nisu ni mali ni
beznačajni;
- da bi geodetske savete trebalo

formirali ne samo pri SGU, nego i pri
republičkim upravama;
- da su, s obzirom na opšti porast

troškova i prelazak na samostalno fi
nansiranje predviđene premale cene
za pojed ine radove.

Blagojević je,' nakon iscrpne disku
sije, objasnio da predlog plana proizl
laz i dz potreba privrednih grana i de
latnosti kojima su podaci premera
potrebni kao podloga za njihov rad a
sastavljen je u najtešnjo] saradnji sa
republičk im geodetskim upravama.
Ukoliko se usvoji predlog da se geo
detski radovi planiraju tada će se pre
ma postojećim nadležnostima planira
nje vršiti u društvenim planovima
svih društveno-političkih zajednica a
ne samo u saveznom planu. u mate
r-i_jalu »Planiranje« uopšte se ne pred
viđa da geodetske uprave izvode ra
dove već to treba da čine samostalne
geodetske organizacije. Geodetske u
P:ave treba da se staraju o utvrđiva
ruu plana rada, obezbeđenju sredstava
i ~- _d. Cene su uzete u proseku prema
prilikama iz 1963 godine. Razumljivo
Je da su tu neophodne korekcije pre
ma uslovima i prilikama kada se do
nosi plan.

Zahvalio se drugovima na korisnim
sugestijama i predložio da Sekretari
jat isto ima u vidu u predstojećim fa
zama rada pri razmatranju pitanja
planiranja finansiranja geodetskih
radova.

5. a) Predsednik je izložio stav
Sekretarijata da je produktivnost aku
tan problem struke i da zbog toga
treba održati savetovanie o produk-

tivnosti i tražio odobrenje Predsedni
štva da se takvo savetovanje održi.

U toku diskusije odlučeno 'je:

- da savetovanje o produktivnosti
treba održati;
- da komisija za produktivnost pri

premi osnovni referat;
- da se sva problematika ne bi

mogla obuhvatiti jednim savetova
njem i da zbog toga treba prvo odr
žati jedno uže savetovanje na kojem
bi se uočili problemi i način rada, a
kasnije da se održi savetovanje o po
jedinim problemima ili grupi proble

ima;
- da se referat komisije na vreme

pošalje organizacijama, kako bi se
mogli pripremiti koreferati i obezbe
dila sadržajnija diskusija.

b) Pošto je već bilo savetovanje o
premeru Skopja po liniji službe, bilo
je mišljenja da je za sada nepotrebno
savetovanje koje je planirao naš Sa
vez. U toku diskusije se međutim do
šlo do zaključka da sem premera, po
stoji još i niz drugih problema u vezi
sa održavanjem anreže, njenom tačno
šć~, periodičnošću obnavljanja itd.,
koje bi mogle da r~i jedno takvo sa
vetovanje. Zbog toga Je odlučeno da
se savetovanje ipak održi i da Savez
Makedonije u zajednici sa komisijom
za naučni rad sastavi osnovni referat
a teze će na vreme biti poslane sa~
vezirna.

6. Sekretar za međunarodne veze
drug Jovanović, u svom izveštaju iz
neo je neke nedostatke u radu na me
đunarodnim vezama, dao predloge za
reorganizaciju načina povezivanja sa
Međunarodnom federacijom georne
tara (FIG) koja je takođe reorganizo
vala svoje komisije, zatim je izvestio
o ostvarenim vezama sa stručnim or
gan;zacijama drugih zemalja, te o
predstojećim .međunarodnim sastanci
ma za koje Savez nema dovoljno
sredstava.

U diskusiji je zamereno sekretari
jatu, što nije održan sastanak sekre
tara za međunarodne veze sa referen
tima komisija FIG-a i Med. Fotogr.
drušva, kako je bilo zaključene na
prošlom sastanku. Na taj način bi se
sekretarijat naibolie upoznao sa ak
tivnošću u pojedinim komisijama

150



ovih međunarodnih organizacija i na
šim učešćem, gde su unatoč izvesnih
poteškoća s kojima se Savez bori, po
stignuti pozitivni rezultati. Sekretari
jat bi mogao na taj način dati svoje
mišljenje povodom reorganizacije teh
ničkih komisija FIG-a, što je bilo na
dnevnom redu sastanka Stalnog Ko
miteta u washingtonu. Tada se mogla
raspraviti i adekvatna reorganizacija
naše suradnje u komisijama međuna
rodnih organizacija.

Nakon objašnjenja nekih pitanja,
koja su izazvala diskusiju u vezi sa
referatom uočeno je da je pitanje re
organizacije međunarodnih veza kom
pleksnije pitanje i da se ne može re
šiti na ovom sastanku Predsedništva,
pa je odlučene da se u Beogradu sa
stane Sekretarijat sa nekim drugovi
ma koji imaju iskustva u međunarod
nim vezama, da se na tom sastanku
razradi predlog o reorganizaciji među
narodnih veza i da se podnese na sle
dećem sastanku predsedništva,

7. Završni račun za 1963 godinu
nodnco je predsednik nadzornog od
bora, drug Kaz ija. Uz predlog da se
završni račun primi izrazio je mišlje
nje da bi nekim publikacijama s,we
za trebalo smanjiti cenu, da bi se
lakše rasprodala.

Posle diskusije završni račun je pri
hvaćen i odlučeno .ie da se smanji ce
na materijala savetovanja o kartogra
fiji na 500 dinara, ,i o primenjenoj
geodeziji na 1500 dinara.

8. Sekretar za finansije, drug Mijin,
izneo je predlog budžeta za 1964. go
dinu.

Posle diskusije, u toku koje je utvr
đeno da ne postoji tačan proaled član
stva; da je reorganizacijom izgubljena
veza sa terenom, da republički savezi
treba da nastoje da se što pre sredi
evidencija članstva i uspostavi čvršći
kontakt sa podružnicama, predlog bu
džeta za 1964 godinu prihvaćen je
onako kako Je predložen.

I
9. Predssdništvo se saglasilo sa do

sada uplaćenom sumom od 1.000.000
dinara za izgradnju Doma SITJ u

Beogradu, da naš Savez uplati i ostali
deo potrebnih sredstava , kao i da za
moli naše službe 'i privredne organi
zacije da u tame pomognu Savez.

10. Pod tačkom razno predloženo je
sledeće:
- da se stavi prirnedba na Zakon

o penzijama, da je za našu struku
radni staž od 40 godina prevelik, kako
sagledišta fizičkih mogućnosti, tako i
u pogledu obnavljanja, podrnlađivanja
kadra;
- da se za održavanje sledeće skup

štine Saveza orijentišemo na kraj ove
godine;
- da se sledeći sastanak predsed

ništva održi u SR BiH;
- da na savetovaniu o školstvu i

kadrovima u Zagrebu učestvuju svi
članovi komisije za kadrove i škol
stvo našega Saveza;
- da se pitanje izdavanja mnogo

jezičnog geodetskog rečnika razmotri
na sastanku komisije za štampu i dru
gova koji su na njemu radili i da se
predlog podnese na sledećern sastanku
predsedništva.

Povodom sastanka Predsedništva Sa
veza GIG-a Jugoslavije priredio je
Savez GIG-a Hrvatske u čast gostiju
drugarski prijem u klubu Saveza IT
Hrvatske. Pored člnaova Predsedni
štva prijemu je prisustvovao veći broj
istaknutih stručnjaka članova SGIG-a
Hrvatske, među kojima se nalazio i
prof. Ing, Slavko Macarol rektor Za
grobačkog Sveučilišta.

Predsednik Saveza Vaso Blagojević
zahvalio se na ugodnom prijemu i iz
razio zadovoljstvo što njemu prisu
stvuje rektor prof. Macarol, čijem su se
izboru za rektora Zagrebačkog Sve
učilišta obradovali svi geodetski struč
njaci, smatrajući to čašću za cijelu
struku.

Uz stalnu brigu »domačicee Ing.
Mire Balen da se gosti osjećaju što
prijatnije u klubu, potrajao je ovaj
drugarski sastanak do kasno u noć uz
razmatranje brojnih pitanja od inte
resa za struku, i izmenjujući među

·sobna gledišta o brojnim aktualnim
p.tanjima od zajedničkog interesa.
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POSLOVNIK SEKCIJE ZA KARTOGRAFIJU SAVEZA GEODETSKIH
INZENJERA I GEOMETARA JUGOSLAVIJE

ci. 1.
Prema ql. 20 ,i 33 Statuta SGIGJ

osniva se u okviru SGIGJ Sekcija za
kartografiju (u daljem tekstu Sekci
ja) kao konsultativni i izvršni organ
Saveza po svim problemima karto
grafije. c. 2.

Sekcija radi:
- na ostvarenju najpovoljnijih u

slova za praćenje naučnih dostignuća
u zemlji i inostranstvu na polju kar
tografije, te primeni tih dostignuća u
našoj praksi radi ubrzanja socijali
stičke izgradnje;
- na unapređenju i popularizaciji

kartografije, kao i na podizanju teh
ničke kulture radnih ljudi naše zem
lje, da bi se što lakše i bolje sl~ili
rezultatima kartografske delatnosti ;
- na razmeni iskustava sa drugim

sličnim organizacijama za kartografiju
u zemlji i inostranstvu;
- na unapređenju saradnje sa or

ganima, ustanovama i organizacijama
koje se bave kartografskom delat
nošću.

ct. 3,
Sekcija radi na osnovu godišnjeg

programa, odobrenog od Predsedništva
SGIGJ.

Njen rad na ostvarenju zadataka iz
čl. 2 je samostalan, a o svom radu
podnosi izveštaj Predsedništvu SGIGJ.

čl. 4.
član sekcije može biti lice koje je

član Saveza GIGJ.

vez GIG na osnovu odgovarajućih od
redaba svog Statuta.

ci, 7.
Za obavljanje tekućih poslova, koji

proističu iz usvojenog programa rada,
Iormira se sekretarijat sekcije.

ci 8.
Odbor se konstituiše 111a prvom sa

stanku biranjem predsednika, sekre
tara i dva člana sekretarijata.

Radom sekcije rukovodi predsednik.
U slučaju odsutnosti ili sprečenosti,
predsednika zamenjuje sekretar.

CI. 9.
Odbor može punovažno rešavati

ako je prisutno više od polovine čla
nova.

cr. 10.
Ako postoji potreba i uslovi pri po

družnicama SGIG opština mogu se
formirati aktivi kartografa. Radom
aktiva rukovodi predsednik.

CI. 11.
Sekcija vodi samostalnu službenu

prepisku sa organima i organizacijama
SGIGJ, a po ovlašćenju Predsedništva
SGIGJ i sa drugim organima i orga
nizacijama u zemlji i inostranstvu. O
prepisci sa inostranim organizacijama
obavezno se obaveštava Predsedništvo
SGIGJ.

cr. 12.
Službenu prepisku Sekcije potpisuje

predsednik.
CI. 5.

iza koordiniranje rada republičkih
sekcija pri Predsedništvu Saveza
GIGJ formira se odbor sekcije. Od
bor se sastoji od četiri člana izabra
nih na sasanku Predsedništva SGIGJ
i predsednika republičkih sekcija.

CI. 6.
Odluku o formiranju republičkih

sekcija donosi odnosni republički Sa-

čl. 13.
Razradu pojedinih zadataka i pro

blema iz svog godišnjeg programa ra
da Odbor može poveriti pojedinim
članovima, grupi članova, nekom ak
tivu ili republičkoj sekciji.

ci. 14.
Ukoliko su za razradu pojedinih

zadataka i problema iz okvira zada-
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taka Sekcije potrebna finanslska
sredstva (plaćanje honorara i slično),
potrebno je prethodno izdejstvovati
saglasnost Sekretarijata SGIGJ.

ci. 15.
Ovaj Poslovnik stupa na snagu da

nom njegovog usvajanja od strane
Predsedništva SGIGJ.«

MEĐUNARODNA FEDERACIJA GEOMETARA
Kongresna nagrada 1965

Međunarodna Federacija geometara
(FIG) raspisuje kongresnu nagradu za
članak mladog geometra, povodom
Kongresa 1965. godine:

Kongresna nagrada u iznosu od 25
funti storlinga, raspisana je za origi
nalni sastav mladog geometra, koj] je
rođen poslije 1. januara 1930. godine.

članak ne smije biti još objavljen i
treba da ima 3000 do 5000 riječi. član
ke napisane strojem u adekvatnoj
gramatičkoj i literarnoj obradi predat
će kandadat] svojim· nacionalnim or
ganizacijama u triplikatu do 31. de
cembra 1964.

Tema može biti odabrana iz bilo ko
jeg područja stručne geodetske proble
matike, na primjer:

Historija premjera u raznim zem
ljama sa posebnim osvrtom na razvoj
stručnih društava.

Zakoni vlasnost] i zemlja.
Studije o unapređenju informacija

između geodeta raznih zemalja.
Nacionalna organizacija će između

prispjelih članaka izabrati jedan, koji
smatra najboljim i predložiti ga Bi
rou FIG-a do 1. marta 1965. godine za
konačni izbor. Ziri, koji sačinjavaju
članovi Biroa i predsjednici onih ko
misija, u čiji djelokrug spada tema
predloženog članka, odlučit će o iz
boru kome će pripasti nagrada. Na
građeni članak će se pročitati na Kon
gresu u Rjmu 1965. Nagrada će biti
uruđena autoru za vrijeme Plenarne
skupštine (Generalne Asambleje).

GODIŠNJA SKUPŠTINA GIG-a PODRU2NICE SPLIT

Dana 4. II. 1964. god. održana je
Godišnja skupština GLG-a podružnice
Spl it sa sljedećim dnevnim redom:

1. Izbor radnog predsjedništva, za
pisničara i ovjerovitelja zapis
nika.

2. Usvajanje statuta
3. Izbor kandidacions i izborne ko-

misije
4. Izvještaj Upravnog odbora
5. Izvještaj blagajnika
6. Izvještaj nadzornog odbora
7. Diskusija po izvještaju
8. Razrješnica dosadašnjem uprav

nom odboru
9. Izbor novog upravnog odbora

nadzornog odbora
10. Izbor komisija

a) za zaključke i plan rada
b) školstvo

11. Razno.
U Radno predsjedništvo, koje je ru

kovodilo skupštinom bLli su izabrani:

Hrvojić ing. Božo, ppukov, Krezić
Karlo, Baras lng. Enka, Juraga Beri
slav.

Zapisničari:
Vondra ing. Radojka, Krivić Ivica.
Ovjerovitelj i zapisnika:
Križanac .Josip, šimić Jerko.
O pitanju dovršenja »Praviln 'ka

GIG-a« ove podružnice bila je veoma
kratka diskusija, Pošto su svi članovi
predhodno bili upoznati sa prednacr
tom »Pravilnika«.

Nakon nekoliko primjedbi članova
skupština ga je jedno·glasno usvojila.

U kandidacionu komisiju su bili
izabrani drugovi:

Vujnović, Zupan i Ilić, a u
Izbornu komisiju drugovi:
Feldšar, Pepić, Nadilo.
Referat o radu društva podnio je

tajnik Zujić Ante.
U svom izlaganju Zujić je dzmeđu

ostalog iznio da upravni odbor uspr-
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kos poteškoća koje su Iskršavale i ne
dostatka društvenih prostorija ipak
uspješno u granicama svojih moguć
nosti obavlja svoj zadatak po zaključ
cima od prošle skupštine, kao i svu
tekuću poštu, dok su ostale sekcije
Dita-Split skoro prestale sa radom.

Na koncu je konstatirao da rad sta
rijih drugova pomalo jenjava, a mladi
se vrlo slabo uklapaju u rad društva.

Blagajnik Mikulčić Zvonko podnio
je izvještaj blagajne, a u ime nad
zornog odbora Kosović Cedo potvrdio
je pravilnost blagajničkog izvještaja.

Zatim se je prešlo na diskusiju o
izvještajima koja je bila dosta duga i
plodna pa su doneseni slijedeći za
ključci:

1. I dalje voditi računa o školova
nju i razvoju geodetskih kadrova. Po
sebnu pažnju posvetiti nastojanju da
se školstvo u cijeloj S F R J unifi
cira, a nastavni programi da se
što više približe potrebama prakse.
Paralelno sa time nastojati da se spe
cijalizacijom odnosno dopunskim ško
lovanjem izgradi profil geodetskog
stručnjaka sa odgovarajućim ovlašte
njem i polažajem u našoj društvenoj
i privrednoj djelatnosti.

2. Intezivno nastojati, da se podiza
njem kvaliteta geodetskih usluga i
razvijanjem osjećaja stručne odgc
vornosti, borimo za sve jaču afirrna
ciju geodetske struke u cjelini.

3. Težiti za time da se geodetska
struka uključi u naš privredni sistem
ravnopravno sa ostalim strukama.

4. Pojačati društveni rad Podružni
ce i suradnju sa DIT-om Split oko
dobivanja društvenih prostorija.

5. Surađivati sa Geodetskim listom
i Obavijesti.ma.

Prisutni članovi odali su priznanje
dosadašnjem Upravnom odboru za rad
u proteklom periodu, kao jednoj od
najboljih sekcija DIT-a u Splitu i po
slije toga dali im razrješnicu.

Izborna komisija na prijedlog kan
didacione komisije ustanovila je na
kom tajnog glasanja da novi Upravni
odbor sačinjavaju:

Predsjednik: Hrvojić ing. nozo
Ppredsjednik: Cesarec Franjo
Tajnik I: Zujić Ante
Tajnik II: Pleić .ing. Stipa
Blagajnik I: Vondra ing. Radojka
č:Lan: Kuzmanić ing. Marin
Clan: Pepić ing. Franjo

Nadzorni odbor:
Ppukovnik Krezić Kado

Kosović Cedo

Izabrane su i slijedeće komisije:
a) Komisija za školstvo:

Lavčević ing. Luka
Vujnović Ivica
Kosović Cedo

b) Komisija za zaključke plan
rada:
Cesarac Franjo
Kožuh Boris
Nikolić ing, Ante

c) Odbor za Geodetski dist« »Oba
vjesti«:
Pleić dng. Stipe
Rako Slavko
Dešković Mira

Za dosadašnji rad u našoj društve
noj organizaciji, kao i za podizanje
ugleda Geodetske struke u našoj ko
muni i odgoj mladih generacija na
ovom području skupština je jednogla
sno izglasala za zaslužne članove
GIG-a drugove:

Dešković Miru, Zujić Antu, Cesarac
Pranju, Kosović Cedu.

N.a koncu se predsjedavajući ing.
Hrvojić u ime novog odbora zahvalio
na datom povjerenju, te obećao da se
nova uprava raditi što više može za
prosperitet i ugled naše struke i za
molio mlađe i starije drugove za sve
srdnu pomoć.

Hrvojić ing. Božo
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